MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS BELARUSIAN STATE UNIVERSITY FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS Department of International Law

Annotation to the master's thesis

STATE MANAGEMENT IN THE FIELD OF ENVIRONMENTAL PROTECTION AND NATURE MANAGEMENT

Zhong YiMing

Scientific supervisor –

Academic degree, Academic title

PhD, Associate Professor

N.S. Minko

ANNOTATION

- 1. Structure and scope of the master's thesis: 46 p, 129 sources.
- **2. Keywords:** ENVIRONMENTAL PROTECTION, STATE MANAGEMENT, NATURE MANAGEMENT, SUSTAINABLE DEVELOPMENT, ENVIRONMENTAL SAFETY, INTERNATIONAL STANDARDS, NORMATIVE REGULATION

3. The content of the work

Object of the study is social relations arising in the environmental and legal sphere.

Subject of the study includes a set of specific legal and organizational measures and means of the state policy in the field of environmental protection and nature management.

The aim of the thesis: to analyze state management in the field of environmental protection and nature management. It is important to deeply examine how the Chinese government supports a delicate balance between ecological sustainability and socio-economic development.

Methods of research: are mainly based on literature research, supplemented by case analysis, formal legal method, synthesis, comparison and generalization, and system method.

Results: This work is deeply explores the national management of environmental protection and nature management in various countries from the perspectives of theory, system and case studies, and analyzes the advanced experience of developed countries in environmental management to provide effective measures for China to achieve ecological balance between ecological sustainability and social and economic development.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The research results of this paper can provide new ideas and strategic directions for China's environmental management policy makers, draw on and learn from the advanced experience of developed countries in the field of environmental management, and improve the effectiveness of national management policies in the field of environmental protection and nature management.

АННОТАЦИЯ

- 1. Структура и объем дипломной работы: страниц 46, 129 источника.
- **2.** Перечень ключевых слов: социальная политика, местное самоуправление, Китай, стратегические направления, регулирующие органы, международные стандарты, зарубежный опыт, перспективные направления.

3. Содержание работы

Объектом исследования являются общественные отношения, возникающие в эколого-правовой сфере.

Предметом исследования включает в себя комплекс конкретных правовых и организационных мер и средств государственной политики в области охраны окружающей среды и природопользования.

Цель дипломной работы: проанализировать государственное управление в сфере охраны окружающей среды и природопользования. Важно глубоко изучить, как правительство Китая поддерживает тонкий баланс между экологической устойчивостью и социально-экономическим развитием.

Методы исследования: в основном основаны на исследовании литературы, дополненном анализом случаев, формально-правовым методом, синтезом, сравнением и обобщением, а также системным методом.

Результаты: В этой работе глубоко исследуется национальное управление охраной окружающей среды и природопользованием в разных странах с точки зрения теории, системных и тематических исследований, а также анализируется передовой опыт развитых стран в области управления окружающей средой для предоставления Китаю эффективных мер по достижению экологического баланса между экологической устойчивостью и социально-экономическим развитием.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Использованные материалы и результаты дипломной работы достоверны. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Результаты исследований данной статьи могут предоставить новые идеи и стратегические направления для разработчиков политики управления окружающей средой Китая, использовать и изучать передовой опыт развитых стран в области управления окружающей средой, а т а к ж е повысить эффективность национальной политики управления в области охраны окружающей среды и природопользования.